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Referat af møde i Ærø Vandråd den 15. september 2022 kl 15.00 på Rådhuset.

Tilstede: Ejgil Jensen, Jesper T. Andersen, Leif Juul Sørensen, Ulrik Petersen, Thomas Lauritsen, 
Kirsten Johansen (referent).

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden
2. Status BNBO
3. Bordet rundt
4. Næste møde
5. Eventuelt

Ad. 1

Godkendt.

Ad. 2

Kommunalbestyrelsen behandler på møde den 21. september 2022 præciseret 
ekspropriationsbeslutning vedr. BNBO’er.

Landinspektøren er sat i gang, men det vides ikke hvor langt arbejdet er kommet. Jesper følger op.

Når tegningsmaterialet er modtaget, kan de færdige aftaler udsendes. Den enkelt aftale udsendes 
underskrevet fra vandværkets side.

Når lodsejer har underskrevet aftalen og fremsendt den nødvendige dokumentation fra panthavere 
på, at erstatningen må udbetales til lodsejer, skal erstatningsbeløbet udbetales.

Det aftales, at kommunen står for at trække tinglysningsoplysninger vedr. pantforholdene på den 
enkelte ejendom, inden udbetaling sker. Kommunen klargør også aftalerne til endelig underskrift.

Den enkelte lodsejer skal selv indhente accept fra SKAT på, at erstatningen kan udbetales 
skattefrit. Aftalen kan opsiges af lodsejer, såfremt SKAT ikke accepterer skattefritagelse.

Det blev drøftet, hvordan man kan sikre at lodsejer tilbagebetaler erstatningen, i fald vandværket 
kommer i den situation, at aftalen opsiges på grundlag af manglende skattefritagelse.

Kirsten undersøger om der kan ske indbetaling på en deponeringskonto eller lignende, så pengene 
ikke frigives endeligt før skattefritagelse er accepteret.

Når der skrives under på aftalen, skriver lodsejer samtidig under på tinglysningsdokumentet.

Ad. 3

Ærø Vand
Ærø Vand har fået godkendt tillæg til den økonomiske ramme fra Forsyningssekretariatet til 
BNBO’ere.
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Prøver for PFAS tages sammen med de ordinære analyser i alle boringer, samt på afgang 
vandværk. Prøverne udtages i oktober.

Der er sat en offentlig vandpost op ved pumpestationen i Frydendal. Af hensyn til stillestående 
vand bør der etableres en skyllebrønd. Rise Vandværk kigger på det.

Der leveres 450 nye digitale vandmålere til montering her i efteråret.

Ledningsnettet er ved at blive indmålt digitalt på ny.

Bundbeluftningen på forfilteret skal skiftes.

Der er kommet flere nye tilslutninger end normalt. Primært relateret til ejendomshandler. 

Søby Vandværk
Har ansøgt kommunen om en kommunegaranti på 1 mio. kr. til BNBO’er. 

Den faste afgift pr. forbruger øges med 250 kr. incl. moms jf. takstblad 2023, som er sendt til 
Kommunalbestyrelsens godkendelse. Den faste årlige afgift bliver derved 1850 kr.

Systemstyringen er blevet opgraderet, så der kan trækkes nogle flere data.

VandCenter Syd kommer og renser et par boringer for henholdsvis okker og gammelt boremudder.

Der sløjfes en boring ved Kunsthøjskolen. Den har ikke været i brug i over 20 år.

Der skiftes ledninger ved Østerbro og forberedes udvidelse af ledningsnettet i Søndervejen.

Rise Vandværk 
Bestyrelsesmøde primo oktober med fokus på finansiering af BNBO.

LER 2.0 er klar og kører nu automatisk.

Bregninge Vandværk
Forsyning af Grønnemose igangsættes i oktober. Projektøkonomien forventes at holde. Der 
afsluttes med en skyllebrønd og udluftning, hvis der skulle opstå problemer med stillestående 
vand.

Projekt med udskiftning af vandmålere er udskudt på ubestemt tid på grund af såvel 
leveringsudfordringer som økonomi. Målet er fortsat løbende udskiftning.

Afventer økonomisk udmelding fra Ærøskøbing Vandværk i forhold til fastsættelse af takster for 
2023.

Der er kommet en del nye tilslutninger pga. dels ejendomshandler og dels udtørrede brønde.

Ærøskøbing Vandværk
Alle vandindvindingstilladelser er blevet fornyet.

Den gamle boring, som der er etableret erstatningsboring for, er blevet overboret. Der synes ikke 
at være udfordringer med, at vandmængden i den nye boring påvirkes. De kommende analyser 
imødeses med spænding. 
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Der er sløjfet 3 boringer.

Vedtægterne giver ikke mulighed for, at der kan opnås et lån ved Kommunekredit til BNBO.  
Finansiering af BNBO’er skal derfor ske ved træk på kassekredit og på kassebeholdning.

Der arbejdes med udfærdigelse af nye vedtægter, som er mere afstemt nutidens behov.
 
Ad. 4

Næste møde er torsdag den 9. februar kl. 15.00.

Ad. 5

Intet.
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